


Povězte nám o své práci zde na IKEMu…
Naše pracoviště je nemocnicí, která 

je zaměřena hlavně na transplantace 
orgánů, ale kromě toho děláme prakticky 
celé portfolio chirurgie břišní, převážně 
se zaměřením na nádory jater, žlučníku, 
žlučových cest, slinivky břišní a nádory 
tlustého a tenkého střeva. Mimo to tady 
samozřejmě probíhá poměrně extenzivní 
výzkumná činnost - je zde jedno z nejmo-
dernějších pracovišť experimentální chi-
rurgie. Co se týče transplantační medi-
cíny, tak se tady provádí transplantace 
prakticky všech orgánů dutiny břišní,  
tzn. transplantace jater, slinivky břišní, 
ledvin, dokonce celého zažívacího traktu, 
ať už v podobě izolované transplantace 
tenkého střeva, nebo transplantace 
střeva společně s játry, žaludkem, sliniv-
kou břišní. Kromě toho zde v minulém 
roce začal nový program transplantace 
dělohy.

Myslíte, že podnět k vašemu studiu 
medicíny přišel během let na gymnáziu?

Určitě ne, já jsem se na rozdíl od svých 
sourozenců vyvíjel trochu nenormálně 
– nechtěl jsem být ani fotbalistou, ani 
policistou, ani žádnou velkou hvězdou. 
Já jsem se pro své povolání rozhodl už na 
základní škole a v podstatě už od první 
třídy jsem měl jasnou představu, že bych 
se chtěl medicíně (a optimálně chirur-
gii) věnovat. Gymnázium jsem bral jako 
cestu, která mi umožní studium medicíny 
a měl jsem do určité míry i štěstí, že jsem 
měl velmi kvalitní pedagogy na obory, 
které jsou s tím spojeny, tedy biologii, 
fyziku a chemii.

Jak vzpomínáte na své studium na 

gymnáziu Ohradní?
Na to studium vzpomínám s obrovskou 

láskou. Já jsem studoval v období tota-
lity, a to gymnázium nejenže v té době 
mělo špičkovou úroveň z hlediska vzdě-
lávání a výuky, ale díky celému profesor-
skému sboru si v tu dobu udržovalo  
i obrovskou atmosféru - jak duchovní, tak 
založenou na určitých humanitních hod-
notách. Ačkoliv za branami ústavu byl 
poměrně pevný totalitní režim, tak uvnitř 
gymnázia bylo velmi svobodné prostředí, 
kde nám naši kantoři umožňovali vyjad-
řovat celkem svobodně naše myšlenky, 
aniž by to mohlo mít nějaký významný 
vliv na naši budoucnost.

Co bylo po maturitě?
Po maturitě jsem nastoupil na 1. lékař-

skou fakultu. Musím říci, že studium 
medicíny není úplně lehké, ale tím, že to 
pro mě vždycky byla vysněná meta, tak 
jsem to bral jako prostředek ke vzdělání 
a dostudoval jsem s červeným diplo-
mem, aniž bych nějak zásadně utrpěl. Po 
skončení medicíny jsem nastoupil mimo 
Prahu v okresní nemocnici, pak jsem 
absolvoval povinný rok vojenské služby. 
Po jejím skončení jsem nadále pracoval  
v Mladé Boleslavi na chirurgii, kromě 
toho jsem jezdil se záchrankou, protože 
to byla taková doba básníků v Čechách, 
tak jsem občas musel zaskočit jako 
obvodní lékař některé z místních ves-
nic, které přiléhaly, a prožil tam všechno 
to, co Dušan Klein ve svém filmu tak 
nádherně zpracoval. Ono to zní velmi 
idylicky, v reálné praxi to tak idylické 
samozřejmě nebylo, nicméně na to mám 
hezké vzpomínky a z mého pohledu 
mi to dalo širokou základnu pro další 
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specializaci v medicíně. Ta dnešní medi-
cína spěje k velmi úzkým specializacím, 
což je jistě dobře, nicméně já osobně se 
domnívám, že optimem je vytvořit si pro 
toto povolání nějaký širší základ – absol-
vovat většiny základních oborů, projít 
reálnou praxí. Ta vrcholná superspecia-
lizace by měla být až určitou třešničkou 
na dortu, protože to vyžaduje celoživotní 
studium a práci.

Jaké jsou vaše další cíle?
Určitě bych se chtěl nadále věnovat 

svojí práci, kterou mám nesmírně rád. 
Rád se také podílím na vzdělávání - je 
pro mě nabíjející učit mediky na fakultě, 
protože jednak je to práce, která je smy-
sluplná, jednak to recipročně člověku 
přináší určité uspokojení, že na tu fakultu 
nadále chodí vzdělaní lidé, kteří mají 
zájem se v medicíně profilovat. Oproti 
generaci, ve které jsem vyrůstal já, jich 
výrazně ubývá, ten obor v dnešní době 
nepatří k top žádaným. To je spojeno  
s poměrně velkým pracovním vytížením 
a neadekvátním finančním ohodnoce-
ním lékařů. Ale přesto, pokud se člověku 
podaří si v hlavě nastavit, že finance 
opravdu nejsou jediná priorita v životě 
(a vidí ten smysl v něčem jiném), tak to 
považuji za obor prakticky nejhezčí.

Co byste vzkázal našim studentům?
Aby si nesmírně vážili té možnosti stu-

dovat ve svobodné společnosti, aby se 
nebáli vyjádřit svůj názor co nejdříve. Já 
si myslím, že mladý člověk má mít dosta-
tečnou odvahu na to, aby správně zfor-
muloval své myšlenky a řekl je nahlas. 
A navíc, aby si užívali život!

Co byste popřál GEKOMu?
GEKOMu bych popřál, aby jako gymná-

zium nadále patřilo ke špičkám českých 
gymnázií, což lze zajistit jedině kvalitou 
profesorského sboru.


